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Èxit de participació en el Carnestoltes de les Escoles a la Plaça de l’Ajuntament de Badia del Vallès Foto: Eva Rueda

El Carnestoltes de Badia 
omple d’alegria i color 
els carrers de la ciutat

Nous projectes a 
Badia finançats 
pel nou Fons 
Estatal d’Ocupació 
i Sostenibilitat 
local (FEOSL) 
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PROGRAMA DE ACTOS SEMANA SANTA
VIERNES 26 DE MARZO

TRASLADO DE LAS IMÁGENES
19.00 horas, se hará el traslado de las 
imágenes, desde el antiguo Colegio 
l’Empordà (local de la Cofradía) a la 
Parroquia de la Mare de Deu de la Mer-
cè (Av. Burgos s/n) donde se celebrará 
la santa misa ofi ciada por nuestro pá-
rroco Mn. Llorenc Sagales Cisquella. 

BESAMANOS Y BESA PIES a 
nuestras Imágenes

SÁBADO 27 DE MARZO

PREGÓN ANUNCIACION DE 
LA SEMANA SANTA
-  18.00 horas, en la Parroquia de la 

Mare deDeu de la Mercè, dando la 
bienvenida a los asistentes del acto 
por parte de la Hermana Mayor 
Carmen Gómez.

 
-  PREGÓN DE LA SEMANA 

SANTA 2010 a cargo del ex 
Alcalde Jose Luis Jimeno Sáez

DOMINGO 28 DE MARZO

DOMINGO DE RAMOS
Salida desde la Parroquia a las 11.00 
horas. Procesión de la borriquita por-
tada por los nuestros y por los jóve-
nes costaleros (niño/as)

VIERNES SANTO, 2 DE ABRIL 

VIERNES SANTO
- 17.00 horas el Santo Rosario
-  18.00 horas solemne Procesión 

de Nuestro Padre Jesús Nazareno 
y Nuetra Señora de los Dolores 
acompañándolos en procesión: La 
Hermandad del Cristo de los An-
tiguos Caballeros Legionarios de 
Barcelona. 

COFRADÍA PADRE JESÚS DE NAZARENO Y NUESTRA SEÑORA DE LOS DOLORES

SERVEI MUNICIPAL 
D’OCUPACIÓ

 

- Borsa de treball

-  Prospecció d’empreses i captació 
d’ofertes de treball

-  Programa de millora de 
competències per l’ocupació

-  Itineraris d’informació, orientació, 
formació i inserció

- Càpsules formatives

-  Accions adreçades a la formació i 
inserció de joves en situació d’atur

Servei Municipal d’Ocupació
Edifi ci el Molí

C/ Costa Blava s/n
Telf. 93 718 16 62
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Pressupost 2010
El Pressupost de 2010 de 
l’Ajuntament de Badia del Va-
llès és de 12.559.679 euros.
Els Pressupostos 2010 aprovats 
durant el passat Ple del mes de 
Gener han augmentat en un 
0,2% envers l’any passat. Uns 
pressupostos concentrats en fo-
mentar els llocs de treball, les 
Ajudes Socials, l’Educació i la 
Via Pública. 
Segons l’equip de govern els 
pressupostos del 2010 “van di-
rigits a pal·liar les necessitats reals 
que necessita la ciutat de Badia 
del Vallès. Uns pressupostos mo-
derats, on s’ha intentat reduir els 
costos superflus, congelant els sous 
dels càrrecs públics i de confiança 
i les assignacions als grups muni-
cipals.”

TREBALL
Degut a que Badia del Vallès pa-
teix una de les taxes d’atur més 
altes de tot Catalunya, des de 
l’Ajuntament s’intenta donar res-
postes en dos sentits. Per una ban-
da, buscar els mecanismes per 
baixar la taxa d’atur i crear llocs 
de treball en l’àmbit públic, dins 
de les possibilitats del Consisto-
ri. D’altre banda, ajudar a les fa-
mílies que no poden arribar a fi-
nal de mes, per tal de fer front a 
les necessitats bàsiques. Un clar 
exemple és l’increment del pes del 
capítol I (despeses de personal) 
del 39% al 45% de 2010, focalit-
zada a contractes nous.
En aquests sentit, una de les 
apostes de l’equip de govern, 

és la de incrementar el capítol l 
destinat a personal, amb la in-
tenció de implementar personal 
en dues àrees fonamentals: Acció 
Social i Cultural i Acció Territo-
rial. Segons el Tinent- d’Alcalde 

d‘Economia, David Sanuy, “es 
realitzaran contractacions directes 
per tal de millorar els serveis a la 
ciutadania i noves contractacions 
per a la brigada de manteniment 
per desenvolupar obres a la via 

pública”. A més destaca que “no 
es pot oblidar el Servei Municipal 
d’Ocupació que juga un paper fo-
namental en la inserció laboral 
dels parats de Badia, les mesures 
han de posar remei a mig termini 

a una situació complexa “, per 
aquesta raó aquests pressupostos 
contemplen augmentar la quan-
titat de diners destinat a les aju-
des d’urgència social. 

EDUCACIÓ 
Entorn als temes d’educació, 
aquest any l’ajuntament apos-
ta per continuar en la mateixa 
línea que l’any anterior, socia-
litzant els llibres de text per als 
centres de primària i estenent la 
iniciativa per als alumnes de se-
cundària. L’increment de la par-
tida de “Suport a l’ensenyament 
públic” arriba al 25%, amb un 
170% d’increment al conjunt 
de les beques.
Entre altres mesures, també es 
contempla incentivar als bons 
estudiants atorgant beques per 
als tres millors estudiants de 
cada curs i institut de secun-
dària. 

VIA PÚBLICA
La Via pública “és un dels ele-
ments més importants per a la co-
hesió social, doncs l’espai compar-
tit ha de ser un espai còmode, net 
i agradable on es pugui socialitzar 
i conviure, adults, joves i grans” 
destaca Sanuy. 
L’Ajuntament té previst tre-
ballar en la millora de les zo-
nes que ho necessitin, així com 
continuar elaborant tasques de 
manteniment, amb un incre-
ment a la partida de la brigada 
de manteniment del 41%.

PRESSUPOST DE DESPESES 2010    

 2009 2010 Var. % Pes

Cap. I Despeses de personal 4.871.915,2 5.628.214,8 15,5 44,8

Cap. II Despeses en béns i serveis 4.937.954,5 4.982.060,2 0,9 39,7

Cap. III Despeses fi nanceres 228.128,5 53.593,7 -76,5 0,4

Cap. IV Transferències corrents 879.302,8 890.490,9 1,3 7,1

Cap. VI Inversions reals 1.022.281,1 406.600,0 -60,2 3,2

Cap. VII Transferències de capital 20.587,2 1,0 -100,0 0,0

Cap. VIII Actius fi nancers 24.246,5 25.000,0 3,1 0,2

Cap. IX Passius fi nancers 550.741,5 573.719,2 4,2 4,6

Pressupost Despeses 12.535.157,26 12.559.679,85 0,2 100,0

PRESSUPOST DE INGRESSOS 2010    

 2009 2010 Var. % Pes

Cap. I Impostos directes 1.512.969,8 1.625.733,9 7,5 12,9

Cap. II Impostos indirectes 15.001,0 65.000,0 333,3 0,5

Cap. III Taxes i altres ingressos 1.982.844,3 2.174.661,3 9,7 17,3

Cap. IV Transferències corrents 6.661.759,7 6.809.072,3 2,2 54,2

Cap. V Ingressos patrimonials 1.360.248,5 1.549.212,4 13,9 12,3

Cap. VII Transferències de capital 387.333,0 0,0 N/A 0,0

Cap. VIII Actius fi nancers 1,0 30.000,0 N/A 0,2

Cap. IX Passius fi nancers 615.000,0 306.000,0 -50,2 2,4

Pressupost Ingressos 12.535.157,26 12.559.679,85 0,2 100,0
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Ajuts d’urgència Social 

La crisi econòmica arreu del país està afectant de manera important les 
economies familiars, la qual cosa ha suposat l’augment de la demanda 
als serveis socials d’atenció primària del nostre municipi. D’una banda, 
la situació de moltes famílies usuàries de serveis socials que ja comp-
taven amb dificultats a diferents nivells s’ha vist agreujada per la manca 
d’ingressos econòmics. D’altra banda, en l’actualitat es compta amb un 
nou volum d’usuaris, els quals s’adrecen a serveis socials per primer cop 
en haver quedat en situació d’atur i no disposar pràcticament d’ingressos, 
famílies que es troben impossibilitades alhora de fer front a les despeses 
de crèdits hipotecaris, de subministraments i d’alimentació.
Es proposa el finançament d’ajuts d’urgència social per a cobrir les situa-
cions de precarietat atorgant ajuts econòmics individuals i familiars per a 
casos d’urgència social en els següents casos: 

- despeses de subministraments bàsics 
- alimentació i adquisició de béns de primera necessitat
-  allotjament temporal, lloguer, serveis d’acolliment residencial d’urgència 

d’altres ajuts adreçats a la cobertura de necessitats bàsiques

Fons Estatals per a la Ocupació i la 
Sostenibilitat Local (FEOSL)
Badia del Vallès rebrà 1.495.017 Euros dels Fons Estatals per a la Ocupació i la Sostenibilitat Local 

o també anomenats “Plans Zapatero 2010”. 

La principal aposta del govern local s’ha concentrat en la millora de l’eficiència energètica de l’enllumenat públic 

de la localitat, amb una inversió de 923.976 euros, quasi dos terceres parts del pressupost total d’aquests Fons.

Remodelació de les 
instal·lacions d’enllumenat 
exterior
Aquesta remodelació de les 
instal·lacions d’enllumenat és 
un obra que s’executarà des de 
l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona i consistirà en substituir 
l’enllumenat públic actual per 
una tipologia similar, però que 
acompleixi les normatives exis-
tents. Un tipus d’enllumenat 
més eficient i sostenible ener-
gèticament. 
A més també s’instal·larà un en-
llumenat específic als passos de 
vianants per tal d’augmentar la 
seguretat dels mateixos. 

Projecte d’implantació 
de sistemes de filtració 
i cloració a les fonts 
públiques de la Plaça major 
i de la Rotonda Mediterrani 
El present projecte té per fina-
litat la reducció d’un impor-
tant volum de consum d’aigua, 
i per tant l’estalvi energètic i 
econòmic de dues fonts pú-
bliques del municipi de Badia 
del Vallès. En ambdós casos el 
projectes tractarà de subminis-
trar e instal.lar un equip depu-
rador fixa en una arqueta sote-
rrada, composada per un filtre 
i una bomba. 
Les dues fonts objecte d’aquesta 
actuació contemplada dins 
dels FEOSL estan situades a la 
Plaça Major i a la Rotonda de 
l’Avinguda Mediterrani. 
D’una banda, es procedirà a 
instal·lar un depurador a la font 
de la Plaça Major, i d’altre ban-
da, s’actuarà de la mateixa for-
ma a la font de la rotonda de 
l’Avinguda Mediterrani. La di-
ferència és que aquesta última 
té una forma circular envoltada 
de vegetació i inaccessible al ciu-
tadà, on el principal problema 
s’escau en el seu manteniment. 
La caseta amb el sistema de clo-
ració i filtració se situarà en el 
parc que es troba al costat de la 

rotonda i d’aquesta manera, po-
der fer-ne el manteniment co-
rrectament.

Projecte d’adequació 
d’instal·lacions per a 
l’estalvi energètic als 
pavellons esportius de 
les Escoles Munyeira- 
Seguidillas i Jota-Sardana 
Aquest projecte contempla 
dissenyar i dimensionar una 
instal·lació solar tèrmica per 
la producció d’aigua calenta 
pels sanitaris i per la calefacció, 
en els pavellons poliesportius 
compartits de les escoles la Jota 
-Sardana i La Munyeira – Se-
guidillas.
En el Municipi hi ha dos edi-
ficis que són pavellons polies-
portius, un compartit amb 
l’escola Munyeira i l’escola Se-
guidillas i l’altre, amb les esco-
les Jota i Sardana.
En l’actualitat, cada edifici està 
equipat amb una instal·lació 
de calefacció i aigua calenta 
sanitària. Fins al moment la 
producció de calor necessària 

per a servir les instal·lacions 
es realitza mitjançant les res-
pectives calderes de gas na-
tural, però la problemàtica 
és que una part dels usuaris 
d’aquestes instal·lacions no 

tenen accés a les dutxes. És per 
aquest motiu, que es realitzarà 
la instal·lació solar tèrmica per 
tal d’abastir d’aigua calenta i 
calefacció als dos poliespor-
tius. 

Sistema tecnològic i social 
per a la interconnexió sense 
fils d’edificis públics i 
l’accés ciutadà via Internet 
als serveis 
L’objectiu principal d’aquest pro-
jecte que contempla el FEOSL, 
és dotar d’interconnexió els dife-
rents espais de l’Ajuntament. 
D’altre banda, també s’ha pre-
vist facilitar l’accés a Internet a 
la ciutadania per a que puguin 
disposar de connexió amb els re-
cursos que la Administració pú-
blica posi a la seva disposició. 
Una connexió controlada i res-
tringida durant temps limitats i 
en llocs acotats. 
La localització del projecte cons-
ta de varies ubicacions, totes elles 
enclavades al municipi de Badia 
del Vallès. La principal es troba 
dins de l’edifici consistorial de 

l’Ajuntament de Badia del Va-
llès. La resta d’ubicacions es lo-
calitzaran en d’altres edificis mu-
nicipals com el Servei Municipal 
d’Ocupació, el Casal de Joves i 
les instal·lacions del Complex Es-
portiu Municipal. 
S’ha plantejat com a solució la 
creació d’una infraestructura de 
ret basada en el desplegament 
de punts d’accés WIFI- MESH, 
que cobriran una part del nucli 
de la població. D’aquesta ma-
nera es permetrà l’accés a la ret 
mitjançant qualsevol disposi-
tiu WIFI dels que existeixen al 
mercat. 
Aquesta tecnologia d’accés es 
presenta com una alternati-
va fiable i econòmica degut al 
seu gran desenvolupament i a 
l’existència d’un gran nombre 
de dispositius i fabricants. 
Els punts d’accés sense fils es co-
municaran entre ells mitjançant 
una ret en malla amb tecnologia 
MESH o WDS I al mateix temps, 
es comunicaran amb el centre de 
serveis, on estarà ubicat l’accés a 
Internet, mitjançant tecnologia 
sense fils WIFI MESH. 

Actuacions d’Interés Social
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Es poden consultar les corresponents BONIFICACIONS, a les Ordenances Fiscals que es troben al web municipal www.badiadelvalles.net

Bústia

Data inici 

Període voluntari

Data fi 

Període voluntari

IMPOST BÉNS IMMOBLES URBANS             01/04/10 03/06/10
IMPOST BÉNS IMMOBLES RÚSTICS            01/04/10 03/06/10
IMPOST VEHICLES TRAC. MECÀNICA           01/02/10 01/04/10
IMPOST ACTIVITATS ECONÒMIQUES            03/09/10 04/11/10
TAXA ESCOMBRARIES                  03/09/10 04/11/10
TAXA ESCOMBRARIES COMERCIALS            03/09/10 04/11/10
TAXA ESCOMBRARIES INDUSTRIALS            03/09/10 04/11/10
TAXA DE CLAVEGUERAM                 03/09/10 04/11/10
MERCAT MUNICIPAL - GENER              01/02/10 01/04/10
MERCAT MUNICIPAL - FEBRER              05/03/10 05/05/10
MERCAT MUNICIPAL - MARÇ               01/04/10 03/06/10
MERCAT MUNICIPAL - ABRIL              30/04/10 01/07/10
MERCAT MUNICIPAL - MAIG               04/06/10 05/08/10
MERCAT MUNICIPAL - JUNY               02/07/10 02/09/10
MERCAT MUNICIPAL - JULIOL              05/08/10 05/10/10
MERCAT MUNICIPAL - AGOST              03/09/10 04/11/10
MERCAT MUNICIPAL - SETEMBRE             01/10/10 02/12/10
MERCAT MUNICIPAL - OCTUBRE             05/11/10 05/01/11
MERCAT MUNICIPAL - NOVEMBRE             03/12/10 03/02/11
MERCAT MUNICIPAL - DESEMBRE             04/01/11 04/03/11

Calendari Fiscal 2010
Ajuntament 93 718 22 16

OAC  93 693 33 00

Inst. Esportives 93 718 36 54

Serv. Mun. Ocupació 93 718 16 62

Biblioteca Municipal 93 719 03 94

Of. Benestar Gen. 93 718 01 58

Casal de Joves 93 729 46 51

Casal dels Infants 93 718 77 58

Mercat Municipal 93 718 66 14

Ecoteca 93 718 40 51

Notaria 93 719 08 61

ADIGSA 93 228 71 00

Atenció Ciut. Generalitat  012

Guàrdia Civil 93 719 3610

Policia Nacional 93 724 75 00

Prefectura Trànsit 93 298 65 00

Bombers  085 // 080

Emergències  112

IES Badia del Vallès 93 718 75 06

IES Fed. Montseny 93 718 51 14

CAP (informació) 93 719 26 00

CAP (urgències)  93 719 26 01

CAP (progr. visites) 93 728 44 44 

Hosp. Parc Taulí  93 723 10 10

Creu Roja 904 106 106

Veterinària 93 729 03 27

FECSA (avaries) 900 770 077

Repsol Butano 901 12 12 12

Gas Natural  900 760 760

Sorea (aigua) 93 718 24 12

Renfe 902 240 202

Taxis Badia 93 729 44 34

Mossos d’Esquadra  088

Policia Local  902 01 04 08

Edita: 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n. 

Telèfon: 93 718 22 16

Producció i redacció: 

Sònia Rico Mainer

Fotografies: 

Eva Rueda i Sònia Rico

Correu electrònic: 

premsa@badiadelvalles.net

www.badiadelvalles.com

Maquetació i Impressió:

Creacions Gràfiques Canigó

Tiratge: 6.000 exemplars

Dipòsit legal: B-10083-06

Telèfons d’interès

Espai per a cartes dels lectors. Aquestes cartes es 
publicaran per estricte ordre d’arribada. Les podeu enviar 
a l’adreça de correu electrònic premsa@badiadelvalles.net

Els escrits poden ser sobre qualsevol tema i han 
de tenir una extensió màxima de 10-11 línies (uns 
800 caracters) amb tipografi a Arial i cos 12. És 
imprescindible que els autors indiquin el seu nom, 
adreça, telèfon i una còpia del DNI o passaport. 

L’Informatiu es reserva el dret de publicar aquestes 
col·laboracions, així com resumir-les o extractar-
les quan ho consideri oportú. No es publicaran 
les cartes que atemptin contra persones o 
institucions. 

L’Informatiu no comparteix necessàriament el 
contingut de les opinions signades.

de Badia del Vallès
l'informatiu
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Partits polítics

Antonia Escrivá

Grup Municipal del PP

Ante todo deseo dar la bienvenida de nuevo a este boletín/
revista municipal, y desear que en esta nueva andadura 
tenga mejor suerte que en las anteriores, al menos una vida 
más larga y periódica. 
Actualmente hay un Convenio encima de la mesa sobre las 
viviendas de Badía,
ante la situación que estamos padeciendo, hay familias a las 
que les es imposible afrontar los gastos de la hipoteca de su 
vivienda.
Por ello se está llevando a cabo dicho Convenio.
La totalidad de pisos de Badía son de protección ofi cial, por 
ello se establece un periodo de califi cación de 50 años.
La regulación del precio de los pisos de Badía lleva 
consigo que se aleje mucho de los precios de mercado 
y en consecuencia hay un efecto negativo tanto en las 
transmisiones como en las garantía reales que recaen sobre 
las viviendas, y no se puede pedir una hipoteca con un valor 
real al de compra.
Actualmente hay un parque de viviendas desocupadas 
u ocupadas de forma irregular, además de las que no se 
puede hacer frente al pago de las mismas, y estas son 
principalmente las razones de este Convenio.
Que por un lado defi nir unos valores reales, a los 
precios de las viviendas. Pudiendo el propietario, si así 
lo desea acogerse a los precios establecidos en viviendas 
de protección ofi cial iguales al resto de municipios de 
Catalunya.
La petición de revalorización es voluntaria del propietario, y 
no afectaría al resto de viviendas.
El ayuntamiento establecerá mediante las Ordenanzas 
Fiscales (IBI) el impuesto correspondiente.
También se refl eja el alquiler de las mismas en las 
condiciones establecidas a las viviendas de protección ofi cial, 
previa personifi cación correspondiente, y con la bolsa de las 
mismas que llevará este ayuntamiento.
El tema es muy amplio, no disponemos de espacio 
sufi ciente en este articulo, y posiblemente no sea la solución 
perfecta, pero lo cierto es que hay una problemática que se 
debe solucionar.
Y lo cierto también, es que todos tenemos derecho a una 
vivienda, sea cual sea el periodo en el que nos encontremos. 
Que este Convenio empezó con un acuerdo entre la 
Generalitat y las Caixas, que vamos avanzando poco a poco 
y que posiblemente queden discusiones sobre el tema, pero 
trabajamos todos en él.

Grup Municipal CiU

En diverses ocasions s’ha pretès des de la Secretaria 
d’Habitatge de la Generalitat vincular d’alguna manera el 
protocol que la pròpia Secretaria vol signar amb la Federació 
de Caixes Catalanes amb el conveni amb l’Ajuntament 
de Badia, com si fossin dues cares de la mateixa moneda. 
L’objectiu, tant de l’un com de l’altre, havien de ser evitar 
a tota costa els desnonaments dels veïns que, afectats per la 
crisi, es van quedar sense feina i, en conseqüència, sense un 
sou amb el qual poder pagar la seva hipoteca.
Aquest va ser un tema complex des del primer moment, ja 
que no s’havia d’oblidar que no estàvem parlant de casos 
en abstracte sinó de persones reals que podien perdre el seu 
pis. Des de Convergència vam analitzar el protocol que es 
pretenia signar amb la Federació de Caixes, i ràpidament 
vam veure que no s’havia pressionat sufi cientment a les 
entitats fi nanceres, motiu pel qual ens vam posicionar en 
contra tant del protocol com del conveni associat al mateix. 
A principis de febrer, i donades les reticències mostrades 
des del consistori badienc, el govern de la Generalitat va 
optar per la modifi cació del decret de forma absolutament 
unilateral, prescindint completament de l’opinió dels 
màxims implicats: els ciutadans de Badia, representats 
en aquest cas per l’Ajuntament. Ara bé, un cop feta la 
modifi cació, des del grup municipal de CiU vam refl exionar 
sobre la necessitat de regular la nova situació a la que 
ens podíem trobar. En aquest sentit, es va proposar una 
adaptació del conveni, desvinculat tant de la modifi cació 
del decret com de la signatura del protocol amb la Federació 
de Caixes, mitjançant el qual l’ajuntament es comprometia 
a regular l’impacte fi scal dels propietaris que decideixin 
acollir-se al règim establert per la zona 1 (que no hi 
hagi un augment excessiu dels tributs vinculats a aquest 
concepte: l’IBI, l’Impost d’Increment de Valor dels Terrenys, 
principalment); a crear una Borsa de Lloguer Social 
mitjançant un conveni amb Adigsa; i d’altra banda amb el 
conveni s’explicitava el compromís d’Adigsa de mantenir 
tots els seus compromisos pel que fa al parc d’habitatges 
(donat el fet que la modifi cació del decret no suposa en cap 
cas una requalifi cació dels pisos). 
Des de Convergència, per tant, donem suport a la 
darrera versió del conveni signat, però continuem estant 
absolutament en contra de la signatura del protocol de la 
Secretaria d’Habitatge (àrea a càrrec d’Iniciativa) amb la 
Federació de Caixes. Creiem que amb aquest protocol, tal i 
com està actualment redactat, no s’està lluitant per afavorir 
als ciutadans afectats per la crisi econòmica, sinó que s’està 
donant una solució a la problemàtica en què es troben tot 
un seguit d’entitats fi nanceres com a conseqüència de la seva 
ànsia de guanyar diner fàcil. Des de Convergència instem a 
la Secretaria d’Habitatge a que pressioni molt més aquestes 
entitats,ells poden fer-ho, i que lluiti per aconseguir el que 
tots volem: evitar a tota costa tots els desnonaments. 
Més informació sobre aquesta qüestió a: http://ciubadia.
blogspot.com/
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Grup Municipal PSC-PM

La Generalitat ha procedido a la modifi cación del decreto 
que regulaba el valor administrativo de los pisos de 
Protección Ofi cial de nuestra ciudad, y que otorgaba a los 
inmuebles de Badia del Valles un valor inferior a los de 
otros municipios de la misma zona. Con la modifi cación 
se introduce la posibilidad de que nuestros ciudadanos y 
ciudadanas, siempre voluntariamente, puedan pedir la 
actualización del valor administrativo de sus viviendas, de 
manera que puedan tener el mismo valor que el resto de 
pisos de Protección Ofi cial de la zona.
Esta modifi cación no supone en ningún caso la 
descalifi cación de las viviendas. Sólo se hace referencia 
al posible y voluntario cambio de valor de los inmuebles 
en el caso de venta. Esto quiere decir que los ciudadanos 
y ciudadanas por un lado, podrán normalizar las 
transmisiones de las viviendas, hecho que les permitirá 
venderlas por el mismo importe que cualquier otra de 
Protección Ofi cial. Y por otro lado, se incrementará el valor 
de la garantía hipotecaria y el del inmueble como fondo de 
ahorro acumulado de cara al futuro.
En una serie de reuniones con la Secretaria d’Habitatge el 
grupo municipal socialista con su alcaldesa Eva Menor 
a la cabeza ha hablado de los efectos de la modifi cación 
del decreto y de las repercusiones de esta medida, 
consensuando una serie de compromisos por parte de las 
dos administraciones que se materializaran en un convenio.
Este convenio recogerá, por un lado los compromisos del 
departamento d’Habitatge y de ADIGSA, que se resumen, 
básicamente, en poner de manifi esto la voluntariedad del 
cambio de valor, la obligación de dar información sobre 
las repercusiones fi scales del mismo y dejar por escrito el 
hecho de que la modifi cación del decreto no supone en 
ningún caso la descalifi cación de protección ofi cial de 
las viviendas, y el mantenimiento por escrito de todos los 
compromisos adquiridos por parte de ADIGSA con nuestro 
municipio incluidos todos los proyectos de rehabilitación y 
remodelación comprometidos por el Institut Català del Sòl, 
y el PDOR (Pla Director d’Obres) fi rmado en 2006 con la 
Asociación de Vecinos de Badia del Valles, con una vigencia 
hasta el 2012.
Por otro lado, el convenio también recoge el compromiso 
del Ayuntamiento de aplicar mediante las ordenanzas 
fi scales correspondientes, las bonifi caciones oportunas 
sobre el Impuesto de Bienes Inmuebles (IBI) y sobre el 
Impuesto de Incremento del valor de los terrenos, para que 
la modifi cación del valor de las viviendas no suponga un 
incremento desmesurado de los impuestos municipales, 
previéndose si corresponde una regularización periódica de 
este impuesto.
La repercusión fi scal que se produce por el incremento 
del valor de la vivienda, sólo será de aplicación a partir del 
momento en que se produzca la revalorización. Pero tal y 
como hemos comentado antes, solo los propietarios que así 
lo soliciten, el resto continuará en las mismas condiciones.

Grup Municipal ICV-EUA

Crisis e hipotecas en Badia: un acuerdo que debió ser mejor.
Últimamente se habla en Badia sobre desclasificaciones de la vivienda, protocolos 
firmados contra los intereses de los badienses, desaparición de los compromisos 
adquiridos por ADIGSA y aumentos desmesurados del IBI. Estos comentarios, 
que no se ajustan a la realidad, se han extendido antes de haberse acabado el último 
redactado de los textos finalmente acordados. 
 La dureza con que la crisis golpea a muchas familias de Badia se refleja también 
en la dificultad para pagar la hipoteca por parte de algunas de ellas. Ante esto 
la Secretaria d’Habitatge de la Generalitat, con ICV-EUiA al frente, propuso la 
firma de un convenio con el Ayuntamiento de Badia y de un protocolo con la 
Federación de Caixes de Catalunya con el objetivo de proteger a quienes no pue-
den pagar sus hipotecas. Durante todo este proceso ICV-EUiA de Badia mantuvo 
un diálogo constante con la Secretaria d’Habitatge, aportando todo aquello que 
creímos importante con el objetivo de mantener el espíritu inicial del acuerdo.
El convenio con el Ayuntamiento de Badia acuerda dos pactos básicos: en primer 
lugar, el compromiso del Ayuntamiento de no aumentar excesivamente los 
impuestos municipales a los propietarios que, de manera voluntaria, decidan 
incorporar su vivienda a régimen de protección oficial de zona 1, aumentado su 
valor administrativo. En segundo lugar, la creación por parte del Ayuntamiento 
de una Bolsa de Alquiler Social, pues la Secretaria d’Habitatge autorizará el 
alquiler de aquellas viviendas cuyos propietarios lo soliciten.  Se trata de un con-
venio que posibilita la regularización del valor de los pisos de quienes lo soliciten, 
quedando el resto de las viviendas en las mismas condiciones que están ahora. En el 
fondo, los compromisos adquiridos por el ayuntamiento son mínimos, pues no van 
más allá de la creación de la Bolsa de Vivienda Social en Badia. Y esto nos parece 
poco a ICV-EUiA.  
Sobre el protocolo de colaboración entre las Caixes y la Secretaria d’Habitatge, 
sólo la Caixa Catalunya accedió a la firma del texto que, sin recoger todas nuestras 
aportaciones, si incorpora algunas. El texto establece un acuerdo particular para 
Badia en el cual se recoge el derecho a la vivienda como un bien principal 
a defender. Así, establece la posibilidad de la entrega del piso como pago de la 
hipoteca (dación en pago), eliminando toda deuda para aquellas familias con 
dificultades de pago. Además, posibilita el quedar como inquilinos en la vivienda 
entregada a la caja, estableciendo un alquiler regulado por ley para las Viviendas 
de Protección Oficial. Interesante es la opción a compra que tendrán quienes 
se queden en alquiler, deduciéndose un 10% de los pagos realizados por 
el alquiler del precio final de la vivienda. También se plantea la posibilidad, 
solamente en casos extremos, de la compra por parte de la Secretaria d’Habitatge 
de la vivienda cediéndosela a la Bolsa de Alquiler Municipal para su uso social 
(quedándose a vivir los propietarios actuales). Se trata, en definitiva, de un intento 
de dar una solución razonable y realista para aquellas familias que no puedan pagar 
su hipoteca.
Ahora bien, no todo nos parece positivo en este convenio y así se lo hicimos saber 
a la secretaria del Departament de Medi Ambient i Habitatge. Un ejemplo, Caixa 
Catalunya acepta la eliminación de TODAS las deudas asociadas a la vivienda 
con la DACIÓN EN PAGO, aunque el pago de impuestos asociados a esta 
operación deberá ser asumida por quien entrega su vivienda y no por Caixa 
Catalunya como ICV-EUiA proponía.
En definitiva, se trata de un protocolo que protege a quienes no puedan pagar 
su hipoteca facilitándoles su permanencia en la vivienda como inquilinos des-
pués de la dación en pago, pudiendo volver a comprar su vivienda cuando su 
situación económica mejore. Aunque el texto no recoge todos nuestros anhelos, 
debe ser entendido como una oportunidad para algunas familias de Badia. No 
como una obligación para nadie, pues si el propietario con dificultades de pago 
decide no acogerse al mismo su situación seguirá los trámites legales habituales. 
Así lo han entendido 53 familias clientes de Caixa Catalunya con impagos de sus 
hipotecas en Badia quienes podrán quedar bajo el paraguas del convenio, si lo con-
sideran oportuno. Y de ello nos congratulamos en ICV-EUiA.

Sergi Escribano

Grup Municipal AEB

UN CONVENIO QUE NO BENEFICIA A LAS FAMILIAS AFECTADAS
Dos acuerdos han sido fi rmados en los últimos días con las viviendas de Badia como contenido. 
El convenio entre la Secretaria de la Vivienda de la Generalitat y el Ayuntamiento y el protocolo 
de colaboración entre la Secretaría de la Vivienda y Caixa de Catalunya. Estos acuerdos parten 
de la situación de impago de un buen número de hipotecas en nuestro municipio y de las 
reivindicaciones del colectivo de afectados que se 
exponen a una situación de desahucio. Desde las primeras protestas de este colectivo, tanto 
Adigsa como el gobierno municipal se comprometieron a intentar llegar a un acuerdo con las 
caixas para evitar los desahucios y han ido presentando diversos borradores o propuestas que no 
han sido aceptados por las caixas ni, bajo nuestro punto de vista, dan solución a los afectados. 
Veamos un poco más que suponen los dos acuerdos fi rmados.
EL CONVENIO
Como ya conocemos, todas las viviendas de Badía pertenecen a un Régimen de Viviendas de 
Protección Ofi cial Especial, cuyo valor administrativo es el 50% del establecido para el resto 
de las viviendas  de Protección Ofi cial de Catalunya y  además no pueden ser alquiladas. El 
convenio que ha sido aceptado por el gobierno municipal sin incorporar ninguna propuesta de 
los afectados, establece que Adigsa permitirá que los propietarios que voluntariamente quieran 
puedan acogerse al Régimen de Protección Ofi cial normal.  Ésto supondrá doblar el valor 
administrativo del piso y además se podrá autorizar su alquiler.  
EL PROTOCOLO
La  Caixa d’Estalvis de Catalunya y la Secretaria de la Vivienda de la Generalitat han llegado 
al acuerdo de fi rmar un protocolo con la supuesta fi nalidad de “evitar los desahucios” a través 
de la dación en pago de la vivienda.  Ésto es que La caixa, si quiere (puesto que se reserva el 
derecho a no hacerlo si no lo estima conveniente) puede “perdonar” la deuda contraída a cambio 
de quedarse con el piso y alquilarlo a la familia que vive en él por un precio que  la Generalitat 
establece.
Nuestra duda, compartida por la asamblea de afectados, es: 
¿En qué medida este convenio y este protocolo garantiza algún tipo de protección a las familias 
que no pueden hacerse cargo del pago de sus hipotecas? La caixa se reserva el derecho a hacer 
en todo momento lo que estime oportuno.  Incluido el desahucio.  En el mejor de los casos la 
caixa  ofrecería a la familia que se ha quedado sin piso un contrato de alquiler, de su propio piso, 
de sólo 5 años.  ¿Después qué? La caixa  puede prorrogar, o no, el contrato de alquiler.  Según 
su conveniencia.
Desde la AEB se ha intentado que el convenio incluyera otras posibles soluciones al problema 
menos dramáticas para las familias y que no signifi caran que los bancos se acaben quedando 
con viviendas de protección ofi cial, construidas y pagadas en su día con el dinero de todos, y no 
precisamente con el de las caixas.
NUESTRAS PROPUESTAS
De entre nuestras propuestas la moratoria del pago del préstamo sin que ello conlleve intereses 
hasta que algún miembro  de la familia afectada  vuelva a encontrar trabajo.  Pero, por un 
lado, las entidades fi nancieras se han negado en redondo a hablar de moratoria del pago de las 
cuotas de los préstamos sin que ello signifi que nuevos intereses para las familias afectadas y 
nuevos benefi cios para el usurero banco.  Por otro lado la Generalitat se ha negado a incluir en el 
convenio el Real Decreto 1975/2008, de 28 de noviembre que prevé ayudas de la administración 
para la moratoria en el pago de préstamos hipotecarios por la adquisición de vivienda habitual y 
por un importe menor a 170.000€.
También hemos pedido que si se llegaba a la dación en pago la familia afectada pudiese 
permanecer en el piso alquilado  todo  el tiempo necesario hasta solucionar su problema 
económico.
Incluso se pidió que estuviera en manos de las familias el poder acogerse al convenio, es decir, 
que, tratándose de un piso de protección ofi cial,  no quedara en manos del banco la decisión de 
hacer o no  la dación en pago, sino de la familia afectada.
Exigimos que el banco, en caso de ejecutarse la dación en pago, se hiciera cargo de lo gastos que 
el proceso provoca (que estimamos en unos 5.000€). 
Ninguna de las propuestas han sido incorporadas y el convenio ha acabado benefi ciando a los de 
siempre, las multimillonarias entidades bancarias, y dejando en el aire el futuro de también los 
de siempre: las familias obreras.
Por todas estas razones la AEB ha votado en contra de este convenio a tres bandas (Generalitat, 
Ayuntamiento de Badia y Caixa Catalunya).  Solo podemos cruzar los dedos y esperar que todo 
esto no acabe dejando en la calle a ninguno de nuestros vecinos. Pero cuando se ha permitido 
que la última palabra la tenga un banco... hay motivos para preocuparse.
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Hace aproximadamente 
un año que fue escogida 
Alcaldesa de este municipio 
¿En qué ha cambiado?
Si usted me pregunta en qué he 
cambiado como persona, debo 
decirle que ya desde el 2003 que 
entré como Concejala en este 
Consistorio hasta el día de hoy, 
debo responderle que en po-
cos aspectos. Continuo siendo 
aquella persona comprometida 
con el municipio y con las per-
sonas, llena de inquietudes por 
aprender y mejorar día a día. 
Sin olvidar que también soy ma-
dre de familia. 
Ahora bien, si usted me está pre-
guntando en qué he cambiado 
como Alcaldesa en un año, le ten-
go que responder que en poco 
he cambiado. Si bien es cierto, 
que desde el 2003 hasta la fecha 
de hoy, estoy llevando a cabo un 
proceso de maduración política y 
crecimiento personal el cual valo-
ro muy positivamente. Siempre 
he sido y soy una persona respon-
sable, con un ideario político muy 
concreto, a la que entusiasman los 
retos y no por eso, rehuyo los con-
flictos, sino todo lo contrario, los 
afronto con responsabilidad y con 
el fin de resolverlos. Si me planteo 
objetivos importantes para Badia 
del Vallés es porque deseo lo me-
jor para mi pueblo.
 
Bien así pues, como 
Alcaldesa que se siente una 
vecina más ¿Cómo valoraría 
este último año 2009? Un año 
me imagino que duro por la 
crisis mundial que nos ocupa, 
pero importante ya que ha 
sido su primer año como 
Alcaldesa de Badia.
La verdad que ha sido un año 
duro, como usted bien dice, de-
bido a la coyuntura de crisis eco-
nómica en que nos encontra-
mos. Nuestra prioridad ha sido, 
y como no puede ser de otra ma-
nera, la de dar respuesta a las ne-
cesidades y dificultades con las 

que muchos de nuestros vecinos 
y vecinas se han encontrado. Al-
gunos de estos ciudadanos, con 
situaciones familiares muy com-
plicadas han sido puestos en el 
centro de nuestra gestión. En 
este sentido, y para paliar o in-
tentar ayudar a estas familias des-
de el equipo de gobierno hemos 
creído imprescindible dotar a los 
servicios de atención a las per-
sonas de los recursos necesarios 
para ello. 
Antes de que usted me pregun-
te qué recursos hemos destinado 
para afrontar esta situación ya le 
anticipo que así como en el pre-
supuesto del año anterior, con-
templamos el incremento de las 
partidas de ayudas sociales, be-
cas de comedor, becas para li-
bros, PIRMIS y apoyo psicoso-
cial, incrementamos los cursos 
de formación desde el Servicio 
Municipal de Ocupación con 
tutelaje en el itinerario de inser-
ción laboral. 

Para este año 2010, estas parti-
das no sólo se han visto incre-
mentadas sino que hemos incor-
porado: la socialización de libros 
de secundaria, premios- beca 
para los mejores estudiantes de 
secundaria, apertura de los pa-
tios de las escuelas como ele-
mento de cohesión social, etc. 
Es cierto que estas ayudas de 
forma aislada, no van a solven-
tar por sí solas el problema, pero 
sí que ayudan de forma impor-
tante a mantener la tranquilidad 
en las familias para poder cen-
trar su atención en afrontar la 
inmediatez y facilitar la salida de 
la crisis. 
Este primer año como alcalde-
sa para mí ha sido muy impor-
tante, de los problemas y difi-
cultades, se aprende, y mucho. 
Mi valoración personal es muy 
positiva. Dedicaré todos los 
esfuerzos en mejorar en la me-
dida de lo posible la ciudad en 
la que vivo. 

Efectivamente, a eso iba 
antes de que usted me lo 
explicara y entrando en 
detalle ¿Cuáles serán las 
acciones que se llevarán 
a cabo este año con el 
Presupuesto Municipal 2010?
Como le decía anteriormen-
te la prioridad del equipo de 
gobierno son las personas. Un 
ejemplo gráfico de lo comenta-
do anteriormente es la dotación 
de recursos suficientes para dar 
respuesta a las necesidades eco-
nómicas de aquellas familias 
que más lo necesitan, a través de 
ayudas de urgencia social y de 
becas, pero sin descuidar las po-
líticas culturales, las actividades 
infantiles, deportivas, las desti-
nadas a gent gran, juventud, etc. 
En otro orden de prioridades 
hemos planificado llevar a cabo 
proyectos de reforma del espacio 
público para mejorar nuestro en-
torno. Por otro lado, continuare-
mos trabajando en aquellos pro-
yectos ya iniciados como el del 
edificio del Servicio Municipal de 
Ocupación para trasladar el Ser-
vicio de Atención a la Mujer, los 
Servicios Sociales, dotando a estos 
servicios de un entorno adecua-
do a las características del servicio 
que prestan a la ciudadanía. 
Con estos proyectos pretendemos 
también dar respuesta activa a la 
crisis económica, si bien no po-
demos generar directamente más 
puestos de trabajo, sí que pode-
mos ayudar a generarlo. Eso signi-
fica una solución directa para las 
familias de nuestro municipio.
 
¿Qué proyectos se 
contemplan en Badia con 
los nuevos Fondos Zapatero, 
o Fondos Estatales para 
la Sostenibilidad y la 
Ocupación?
Así como los Fondos Estatales 
de Inversión Local fueron un 
éxito para tirar adelante pro-
yectos de mejora para nuestra 
ciudad: la primera reforma del 

Eva Menor, valora al año de ser Alcaldesa de Badia del Vallès, su experiencia, analiza el presente y el futuro de la ciudad, 

valorando su primer año en el cargo. Un año centrado en paliar los efectos de una crisis de escala global.

“El trabajo bien hecho no tiene 
fronteras ni rival”

“Es un hecho que nuestro 
municipio ha cambiado. 
Debemos empezar a 
concretar en cómo queremos 
que sea la reordenación 
de los espacios públicos y 
sus usos, la reubicación de 
distintos equipamientos, la 
mejora de la movilidad, y 
un mejor aprovechamiento 
de los espacios. Una ciudad 
amable y pensada para cada 
una de las personas que la 
habitan”

ENTREVISTA A LA ALCALDESA DE BADIA DEL VALLÉS: EVA MENOR
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Campo de Fútbol, el Parking 
Zaragoza, Pista Polideportiva en 
las Escuelas Seguidilla - Muñei-
ra, los aseos de la Escuelas Jo-
ta-Sardana, la pintura de todas 
ellas, o la construcción de las 
escaleras mecánicas; esta nueva 
ayuda va a significar una impor-
tante inyección de recursos para 
poder mejorar nuestra ciudad.
Por un lado, se van a implantar 
zonas WIFI para poder inter-
conectar los diferentes edificios 
corporativos y dotar de conexión 
a Internet a la ciudadanía en de-
terminadas zonas del munici-
pio. También existe una partida 
de ayudas de carácter de urgen-
cia social para reforzar las ayu-
das sociales como consecuencia 
de la crisis económica. Por otro 
lado, uno de los proyectos más 
notorios de estos nuevos Fondos, 
donde se van a destinar la mayor 
parte de los recursos, es el cam-
bio del alumbrado público. Se 
va a sustituir el alumbrado ac-
tual por otro más sostenible que 
comportará un gran ahorro ener-
gético y una mejora importante 
en la iluminación de la vía pú-
blica. Siguiendo criterios de sos-
tenibilidad y de ahorro energéti-
co, también se van a reponer las 
calderas de los pabellones de las 
escuelas y se va a cambiar el sis-
tema de cloración de las fuentes 
ornamentales de la ciudad.

Antes nos ha hablado de 
deseos para su municipio 
¿Cómo se imagina Badia del 
Vallés dentro de 10 años?
Las ciudades y los pueblos son 
entes vivos que están en perma-
nente evolución. Ahora ya nadie 

concibe una ciudad o un pue-
blo como los que existían en la 
Edad Media, pueblos fortaleza, 
con murallas, como tampoco 
nadie concibe pueblos o ciuda-
des que no estén hechos a me-
dida de las personas. A Badia le 
ocurre lo mismo, no es ni peor 
ni mejor que otros municipios. 
Tampoco vivimos al margen de 
la realidad de otras ciudades. 
En la actualidad y cada vez más 
existe una tendencia a construir 
bajo criterios de sostenibilidad, 
pluralidad, convivencia, creen-
cias, interculturalidad, sociedades 
en red y de la información, etc. 
La lista de adjetivos puede ser tan 
larga como usted quiera. Como 
comprenderá desde el equipo de 
gobierno llevamos mucho tiempo 
trabajando, teniendo presente a 
todos los actores, no se puede ol-
vidar que en definitiva el Ayunta-
miento somos todos y todas. 
En primer lugar, como dirían en 
el argot marinero, arribar a puer-
to después de un largo viaje, un via-
je en el que se han conseguido los 
objetivos planteados. No se puede 
olvidar la consecución del Centro 
Cívico, la actualización y moder-
nización de las instalaciones de-
portivas cubiertas, el desarrollo de 
las zonas comerciales de la plaza 
Mayor, el Centre de Dia, el Casal 
dels Infants, etc. En conclusión, 
conseguir paliar aquellas deficien-
cias de infraestructuras que tenía 
el municipio y la más importante, 
garantizar la viabilidad económica 
de nuestra ciudad.
En segundo lugar, una vez finaliza-
dos estos proyectos y conseguidos 
estos objetivos, la verdad es que 
ahora es un buen momento para 

reimpulsar la idea de como quere-
mos que sea la Badia del año 2020. 
No hace falta que yo lo diga, pero 
es un hecho que nuestro munici-
pio ha cambiado. Debemos empe-
zar a concretar en cómo queremos 
que sea la reordenación de los es-
pacios públicos y sus usos, la reubi-
cación de distintos equipamien-
tos, la mejora de la movilidad, y 
un mejor aprovechamiento de los 
espacios. Una ciudad amable y 
como le he dicho anteriormente, 
pensada por y para cada una de las 
personas que la habitan. 
En este proceso, no podemos ob-
viar que tenemos que trabajar el 
desarrollo económico y social de 
nuestra ciudad. Un ejemplo cla-
ro y palpable es el desarrollo de la 
zona de Sant Pau de Riusec que 
ya es un hecho, y en breve sig-
nificará una buena oportunidad 
para Badia y más importante aún 
para nuestros vecinos y vecinas 
con las posibilidades de empleo 
que esta zona generará.
Con todos estos factores, está 
claro que se abre una nueva 
etapa para nuestro municipio. 
Donde debemos ser capaces de 
aprovechar todas y cada una de 
las oportunidades que se plan-
tean. Con la posibilidad de mi-
rar hacia el el futuro con espe-
ranza e ilusión. 
Estoy convencida que igual que 
hemos sido testigos de un cam-
bio importante en nuestra ciu-
dad en los últimos diez años, 
seremos protagonistas de otro 
cambio que situará a Badia en 
el lugar que merece. Me quedo 
con el slogan publicitario de una 
conocida marca “la feina ben 
feta no té fronteres ni té rival”.  
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L’Ajuntament de Badia del Va-
llès va recollir un total de 32 
sol·licituds, pendents de valora-
ció tècnica, per tal d’atorgar ma-
terial de jardineria a aquelles co-
munitats de veïns que ho varen 
sol·licitar per instància dins dels 
períodes establerts. 
Des de l’any 1996, l’Ajuntament 
de Badia del Vallès porta a ter-
me aquesta campanya que 
consisteix en atorgar als veïns 
l’ajuda necessària en qüestió 

de materials per a que cuidin i 
mantinguin els jardins. 
La Campanya consisteix en 
sol·licitar el material de jardi-
neria necessari per tal d’arranjar 
els jardins. Posteriorment un 
tècnic en fa la valoració perti-
nent, es compren els materials i 
es reparteixen. En cap cas es fa-
ciliten eines ni mà d’obra, tant 
sols el materials (terra, adobs i 
plantes). En el cas de les plan-
tes de tanca, només s’atorguen 

per substituir les baixes que 
es trobin en les tanques exis-
tents. D’altre banda, tampoc 
s’atorguen ajuts per implan-
tar gespa nova, només es repo-
sa la que estigui malmesa, do-
nat la manca de sostenibilitat 
d’aquesta. 
Pel que fa al manteniment i la 
poda de l’arbrat dels jardins 
comunitaris, cal destacar que 
aquesta tasca és únicament com-
petència de l’Ajuntament. ■

Badia del Vallès ha rebut tas-
ques de manteniment d’espais 
verds durant tres setmanes con-
secutives durant els mesos de 
gener i febrer. 
Entre les feines que s’han realit-
zat, destaquen les d’esbrossada 
herbàcia, refaldat d’arbre i re-
collida de residus inorgànics, 
així com neteja de canaletes a 
diferents indrets del munici-
pi. Així mateix, també s’han 
construït unes escales de fusta 
d’accés al Parc d’Illes Balears. 
Aquest pla d’ocupació ha estat 
gestionat per la Mancomunitat 

de Municipis de l’Àrea Metro-
politana de Barcelona i cofi-
nançat pel Departament de Tre-
ball de la Generalitat. L’objectiu 

ha estat el de formar a perso-
nes en situació d’atur dins de 
l’àmbit del manteniment a zo-
nes naturals i periurbanes. ■

La zona de bosc residual com-
presa entre l’avinguda Medi-
terrània i Bètica ha quedat to-
talment reforestada, gràcies a la 
subvenció concedida per la Di-
putació de Barcelona. 
Badia del Vallès compta amb 
dos espais de bosc residual. Un 
d’ells és un espai lliure de ve-
getació, situat entre l’avinguda 
Mediterrània i Bètica, el qual 
ha quedat totalment reforestat. 
El criteri que s’ha adoptat per 
tal de reforestar la zona ha estat 
el de respectar el tros de bosc 
existent i conseqüentment esco-
llir arbres del bosc autòcton. Els 
arbres que s’han plantat tenen 
un mida d’aproximadament 

un metre per tal de que aquests 
prosperin de la forma més òp-
tima. 
L’ajuntament de Badia del Va-
llès va demanar una subvenció 
a la Diputació de Barcelona per 
tal de reforestar aquesta zona. 
Es va dotar d’un import total 
de 7.500 euros, una quantitat 
que s’ha invertit en reforestar la 
zona seguint els mateixos crite-
ris de bosc autòcton. 
Entre els arbres plantats predo-
minen els lledoners, els roures, 
les alzines i alguns pins pinyo-
ners. A més, la zona s’ha dotat 
de rec automatitzat, així com la 
tutorització dels arbres per tal 
de facilitar la seva subjecció. ■

Els Plans d’Ocupació d’agents 
ambientals es va posar en mar-
xa des del passat 31 de desembre 
i tenen una durada de 6 mesos 
(fins el 30 de juny).  Les persones 
ocupades són cinc dones que tre-
ballaran de 8 a 13.15 hores i re-
bran formació a les instal·lacions 

del Servei Municipal d’Ocupació. 
Els temes que es tractaran en la 
formació específica giren entorn 
a la Gestió de residus, l’estalvi 
d’aigua i d’energia, la qualitat de 
l’aire i el soroll i el medi natural. 
A més, també tindran unes hores 
de formació general. ■

El taller de residus és una realitat a 
Badia del Vallès. A partir del 1 de 
Gener es va posar en marxa el Ta-
ller de Manipulació de Residus a 
la deixalleria municipal, oferint dos 
serveis. Per una banda, el taller de 
reparacions, on es posarà a l’abast de 
tots els veïns les eines necessàries per 
tal de manipular els residus, i, d’altre 
banda, el tauló d’intercanvis, on es 

podrà anunciar el que es dona, el 
que es busca i el que es canvia.
L’ajuntament de Badia del Va-
llès, per tal de potenciar l’ús de 
la deixalleria municipal apro-
pant-la als ciutadans, va dema-
nar ajut a l’ARC per tal de cons-
truir-hi un taller de manipulació 
de residus per a la seva repara-
ció i reutilització, per part dels 

ciutadans interessats. L’objectiu 
és facilitar un lloc adient per 
poder allargar la vida de molts 
objectes dels quals ens desfem i 
que encara poden ser útils, i re-
conduir l’hàbit d’usar i llençar.
L’Ajuntament ha limitat el 
nombre de manipulacions per 
tal de que aquestes siguin d’ús 
particular i no comercial. ■

Manteniment d’espais verds 
a Badia del Vallès

Plans d’Ocupació 
d’agents ambientals

Es posa en marxa un taller de 
Manipulació de Residus a la 
Deixalleria Municipal

Reforestació del talús 
entre Mediterrània 
i Bètica

Campanya de donació de materials de jardineria 
per l’arranjament de jardins

MEDI AMBIENT
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Durant tota la jornada del dis-
sabte, Badia del Vallès va ce-
lebrar amb gran èxit de parti-
cipació, els  diversos actes amb 
la finalitat de recaptar fons per 
ajudar al poble d’Haití. Una 
iniciativa desenvolupada con-
juntament pel departament de 
Cooperació i Solidaritat, el Pla 
Comunitari de Desenvolupa-
ment, l’Ajuntament de Badia 
del Vallès i el suport de nombro-
ses entitats, associacions i part 
de la ciutadania no associada, 

que van formar un grup de tre-
ball comú, cohesionat i solidari 
amb la causa d’Haití.  
El camp de futbol, les  pistes 
de petanca, el pavelló espor-
tiu, la piscina del poliesportiu, 
el mercat municipal, el Centre 
Cívic, la Plaça major, l’església 
Parroquial i l’Auditori Muni-
cipal van estar els escenaris on 
es van organitzar les diverses 
activitats per tal de mobilitzar 
i conscienciar a la població del 
desastre natural viscut a Haití. 

La recaptació de fons es va fer, per 
una banda,  mitjançant el cobra-
ment d’entrades a algunes de les 
activitats, per ingressos directes de 
la població a determinades enti-
tats, per la compra de menjar, be-
gudes i objectes varis a les parades 
habilitades, així com, mitjançant 
les guardioles que es van col·locar 
a diverses punts de la ciutat. 
D’altre banda, cal destacar la 
disposició dels grups musicals 
i artistes que van actuar, re-
colzant la causa sense afany de 

lucre, tant en els concerts que es 
van duur a terme durant la tar-
da (Resnit, Tears of Apolo, Si-
lencio Prematuro, Sin/ City, la 
Señora de González) , com els 
de la nit (Elena Gadel, Salva 
Racero “Lax’n’Busto”, Montse 
Llaràs “Bars”, Albert Martínez 
“Grease” i la Banda Acme), al 
Pavelló Poliesportiu. Unes ac-
tuacions que van destacar per la 
bona predisposició dels artistes 
i la bona organització en tot el  
seguit de les actuacions.

Teatre Solidari per Haití 
Aquestes actuacions se sumen 
a les dues funcions de teatre 
celebrades el passat mes de ge-
ner a L’Auditori Municipal. 
Sota el nom de “El diario de 
Priscila , tan real como la vida 
mateixa?”, l’Associació Cul-
tural Vermell i Negre amb la 
col.laboració de l’Ajuntament 
de Badia del Vallès va aconse-
guir recollir prop de 900 euros 
en solidaritat amb el poble 
d’Haití. ■

Des del passat mes de febrer 
van començar les obres corres-
ponents a la reforma integral i 
urbanització del carrer Algar-
ve, un projecte finançat pel Pla 
únic d’obres i serveis de Cata-
lunya (PUOCS). 
Aquestes obres es van adjudicar 
per acord de junta de govern lo-
cal el passat 18 de desembre del 
2009. L’empresa adjudicatària 
del concurs per la contractació 
de les obres ha estat COIR CA-
TALANA D’OBRES I REGS, 
S.A, per un valor de 275.000 
euros i 44.000 euros d’IVA. 

Dins de les millores proposa-
des per aquesta empresa és la 
contractació d’un total de 6 
persones en situació d’atur le-
gal, donant prioritat als aturats 
de Badia del Vallès a través del 
Servei Municipal d’Ocupació 
(S.M.O).
La reforma consisteix en la 
urbanització del tot el carrer 
Algarve fins a l’estacionament 
del mateix. Es procedirà a la 
substitució de les lluminàries, 
l’arranjament del paviment 
i la supressió de les barreres 
arquitectòniques. A més es 

crearà una plaça a l’interbloc 
del mateix carrer entre els nú-
meros 3 i 6, on es col·locaran 
jocs infantils, mobiliari urbà, 
amb l’arranjament i creació 
de tanques perimetrals. 

PUOCS
El PUOCS és un pla únic 
d’obres i serveis de Catalun-
ya que consisteix en la co-
operació econòmica en les 
inversions locals per a la rea-
lització de les obres i la pres-
tació dels serveis de compe-
tència municipal. ■

El passat mes de febrer, l’Ajuntament i els representants de 
les AMPAs de primària i secundària es van trobar en una 
tercera reunió, per tal de posar en comú els temes que més 
preocupen a les famílies, a partir de les pròpies expectatives 
i necessitats. Es van consensuar diversos temes i es van mar-
car les prioritats per donar continuïtat al procés de treball 
conjunt.
La Taula local per a l’èxit escolar està formada per pares, Cen-
tres Educatius, el propi alumnat i representants de les Admi-
nistracions Públiques, amb la finalitat d’exposar i desglossar 
els punts de vista des de cada àmbit en matèria d’educació i 
trobar les línes d’actuació que permetin millorar l’èxit escolar 
a Badia del Vallès. ■

Continua el treball 
de la Taula local 
per a l’èxit escolar

COOPERACIÓ I SOLIDARITAT

Èxit de participació en la jornada benèfica per Haití

TERRITORI

Ja ha començat la reforma 
integral del Carrer Algarve

La Señora de González

Mercat solidari
Jocs Infantils

Sorteig samarretes d’en Sergio Busquets 
i Moisés Hurtado

Taller d’ambulàncies

Elena Gadel i Albert Martínez

Activitats a la Plaça Major Concerts solidaris

Teatre solidari per Haití Salva Racero “Lax’n’Busto”
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El passat cap de setmana 12, 13 
i 14 de Febrer va tenir lloc el 
Canestoltes de Badia del Vallès, 
amb un gran índex de participa-
ció durant els tres dies de pro-
gramació consecutiva.
El divendres va començar el 
Carnestoltes a Badia del Vallès 
amb la participació dels nens 
i nenes de totes les escoles del 
municipi, així com de la Fun-
dació Tallers Catalunya. Des-
prés de la rua, petits i grans es 
van concentrar a una aglome-
rada plaça de l’Ajuntament on 
els esperava el Rei Carnestoltes 

acompanyat d’un pregoner amb 
banda musical que va amenitzar 
la jornada. 
Per continuar amb la gran fes-
ta, el dissabte va tenir lloc la 
tradicional Rua de compar-
ses, encapçalada per l’entitat 
local Abadá Capoeira Vallès, 
que ja fa uns anys que ame-
nitza la Rua i fa una exhibició 
posterior al Complex Espor-
tiu, on hi participen també els 
més petits. La vetllada va es-
tar amenitzada per l’orquestra 
“La Jungla” que va fer un re-
pàs de diversos temes i estils. 

A més va ser el mateix cantant 
de l’orquestra l’encarregat de 
fer la presentació dels premis 
que van lliurar els Regidors als 
guanyadors. 
El premi a la millor disfressa 
individual, atorgat per la Re-
gidora Montserrat Domínguez 
va ser per a un divertit “mico 
engabiat”. En segon lloc es 
va procedir a atorgar el pre-
mi a la comparsa més diverti-
da, “Les pastanagues” un grup 
format per les dones de gim-
nàstica de l’Ampa Las Seguidi-
llas. La comparsa formada per 

membres de l’entitat Virgen del 
Rocio, “Fantasia”, es va endur 
el segon premi de Comparsa, 
i finalment, el primer premi, 
el qual va entregar l’Alcaldessa 
Eva Menor, va estar per una 
enginyosa comparsa anomena-
da “Susto o Muerte”. 
Per acabar amb la programa-
ció Carnestoltesca, el diu-
menge va tenir lloc el Car-
nestoltes Infantil- Familiar, 
on van participar més de 60 
famílies. L’acte va tenir lloc 
també al Complex Espor-
tiu, on es va organitzar una 

xocolatada popular i dife-
rents tallers i activitats lúdi-
ques, amb un nivell de parti-
cipació altíssim. 
La jornada va estar amenitzada 
per un grup de música i un al-
tre d’animació infantil i va estar 
presidida pels nous gegants ba-
diencs: Helena i Joan. Al voltant 
de les 13.00 hores, l’escenari va 
acollir la desfilada de disfresses i 
es va procedir al lliurament de 
premis: millor disfressa indivi-
dual per “Bob esponja” i millor 
comparsa familiar per “Mons-
truos S.A”. ■

CULTURA

Èxit rotund al Carnestoltes de 
Badia del Vallès

Rua de Comparses Dissabte 13 de Febrer

Carnestoltes infatil-familiar Diumenge 14 de Febrer

Millor disfressa individual “Mico Engabiat” Comparsa més divertida “Les Pastanagues” Segon premi de comparsa “Fantasia” Primer Premi “Susto o Muerte”

Millor disfressa Individual “Bob Esponja” i 

Millor Comparsa Familiar “Monstruos, S.A”
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Carnestoltes a les Escoles Divendres 12 de Febrer

Carnestoltes al Mercat Municipal
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El passat 15 de gener va tenir lloc 
la presentació oficial del gegant 
Joan per part de l’Escola de la Sar-
dana de Badia del Vallès. 
L’acte de presentació va tenir lloc 
a un animat i concorregut Pavelló 
d’esports. La cobla Contemporà-
nia va amenitzar l’espectacle amb 
sardanes que reproduïen els seus 
últims èxits professionals i d’un 
estil modernista. Les classes de 
5è, les nenes amb faldilles verme-
lles i camisa blanca i els nois amb 

pantalons foscos, camises blanques 
i amb faixa vermella, van interpre-
tar Grease del compositor Martí 
de Joan, una sardana ballada amb 
la modalitat de punts lliures.
Després de que l’escola la Jota pre-
sentés fa més d’un mes a la geganta 
Helena, aquesta vegada, li ha tocat 
el torn l’escola la Sardana, amb el 
Gegant Joan. 
Des del passat mes de juny del 
2009, la FAMPA (Associació 
d’AMPAS) va creure en la necessitat 

d’agermanar les Escoles: la Sardana 
i la Jota. Per aquesta raó, va sorgir 
la idea de cada Escola tingués el seu 
propi gegant. Una iniciativa total-
ment finançada per les Ampas. 
L’elecció de si el ninot havia de ser 
gegant o geganta va estar en mans 
dels nens i nenes de l’escola La Sar-
dana, els qui a més, també van de-
cidir les característiques físiques del 
mateix. Finalment, per majoria, el 
gegant ha resultat un ninot ano-
menat Joan, ros i d’ulls blaus. ■

El president de la Diputació de 
Barcelona, Antoni Fogué va re-
cordar que «els mercats són una 

de les realitats més arrelades dels 
nostres municipis. Formen part 
de la nostra vida quotidiana, de 

la nostra història, perquè són el 
testimoni d’un comerç de proxi-
mitat que ve de lluny».

El passat dissabte dia 20 de fe-
brer, es va celebrar a l’Auditori 
Municipal de Badia el Dia Inter-
nacional de la llengua Materna. 
Entre els actes organitzats, cal des-
tacar la xerrada de l’entitat Veu 
Pròpia, un col·lectiu format per 
gent de diferents procedències i de 
diferents llengües que han adoptat 
el català com a llengua de relació 
(www.veupropia.info).
També es va poder veure expo-
sada la frase “Hola amic, com es-
tàs? Benvingut a Badia” en dife-
rents llengües: àrab, tamazight, 
bengalí, xinès, fang, txec, wolof, 
mandinga, turc, etc. totes elles 
parlades per gent que ara viu a 
Badia del Vallès. Aquestes fra-
ses també es van poder escoltar 

a través dels àudios que hi ha-
via gravats. A més, els assistents 
van poder veure també les da-
des sobre les llengües que es par-
len al món, sobre l’origen dels 
alumnes matriculats als cursos 
de català, diferents alfabets, etc. 
Paral·lelament, es va organitzar 
un Conta contes, un taller de 
cal·ligrafia i una xocolatada.
Aquesta festa té el seu origen a 
Bangladesh, on se celebra des del 
1953 per commemorar la mort 
de diversos estudiants en unes 
manifestacions pel reconeixement 
oficial de la seva llengua, el benga-
lí. El 1999, la UNESCO va apro-
var la demanda de Bangladesh de 
convertir aquesta festa en un dia 
de reconeixement internacional 

i des de llavors, se celebra arreu 
del món amb l’objectiu de pro-
moure la diversitat lingüística i re-
conèixer la llengua com un factor 
d’identitat cultural. 
En aquests moments, s’està tre-
ballant per organitzar a Badia 
un grup de conversa “Xerrem”, 
per practicar el català, adqui-
rir més fluïdesa i perdre la por 
a parlar-lo. Les sessions de con-
versa són gratuïtes i l’únic re-
quisit per inscriure-s’hi és tenir 
unes nocions mínimes de cata-
là oral. Les persones interessa-
des poden informar-se’n al Ser-
vei Local de Català de Badia del 
Vallès (SLC), Casal Cívic, 2a 
planta. Tel. 93 729 96 08, a.e: 
badia@cpnl.cat. ■

Badia del Vallès ja disposa d’un altre gegant: 
El gegant Joan

CULTURA

Celebració del “Dia Internacional de la Llengua 
Materna” a Badia del Vallès

Geganta Helena Gegant Joan

Badia del Vallès s’adhereix a la 
segona edició del Mercat a Taula
El passat dia mes de febrer es va presentar la segona edició de la campanya Del mercat 

a la taula, on l’Ajuntament de Badia del Vallès en forma part.

L’ajuntament de Badia del Va-
llès s’adhereix a una campanya 
promoguda per la Diputa-
ció de Barcelona entorn els 
“Mercats Sostenibles”. Aques-
ta campanya està dirigida al 
consumidor per tal de pro-
moure la utilització de carrets 
de compra i cistells, en lloc de 

les bosses de plàstic. Per tal de 
portar a terme aquesta sensi-
bilització, el proper 15 d’abril 
a les 11 hores, l’Ajuntament 
obsequiarà amb produc-
tes del mercat als clients del 
Mercat Municipal i un grup 
d’animació repartirà al voltant 
de 30 cistells de compra.

COMERÇ

Mercats Sostenibles
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Els alumnes i les alumnes de les 
escoles la Muñeira i la Sardana 
van visitar les instal·lacions de 
l’Ajuntament guiats i guiades 
per l’alcaldessa Eva Menor. 
Asseguts a la Sala de Plens, els 
alumnes van escoltar amb atenció 
les explicacions que l’alcaldessa els 
va fer entorn a l’organització polí-
tica i tècnica de l’Ajuntament de 
Badia del Vallès. A més, van po-
der fer preguntes i propostes de 
millora per a la seva ciutat.■

CONSISTORI

Els alumnes de les escoles la Muñeira i la Sardana 
visiten les instal.lacions de l’Ajuntament

Alumnes de l’escola la Muñeira Alumnes de l’escola la Muñeira Alumnes de l’escola la Sardana

 GENER
Durant el Ple Municipal del mes 
de Gener es va aprovar per una-
nimitat una Moció presentada 
per la AEB entorn l’ús del trans-
port públic. La moció consta 
per una banda, en retirar els au-
tobusos antics que impedeixin 
o dificultin l’accés d’alguns ciu-
tadans, així com millorar la fre-
qüència de connexió amb el Parc 
Taulí. D’altre banda, també in-
clou aspectes com la necessitat 
d’instal·lar marquesines a totes 
les parades, publicitant clara-
ment els horaris i acomplint-los. 

També per unanimitat es va 
aprovar una moció del PP que 
proposava la congelació de les 
tarifes de transport públic per 
aquest any 2010. D’aquesta ma-
nera es deixa de banda l’acord 
del Consell d’administració 
aprovat el passat 14 de desembre 
de 2009. 
Amb els vots a favor del PSC i 
EUiA, els vots en contra de la 
AEB i l’abstenció de CiU i PP, 
es va aprovar definitivament la 
concessió administrativa del bé 
de domini públic del subsòl de la 
parcel·la E-5 de Badia del Vallès. ■

 FEBRER
Durant el Ple Municipal del mes 
de Febrer es va aprovar, (per ma-
joria i una abstenció del PP), 
una moció presentada per ICV-
EUiA rebutjant la candidatu-
ra del cementiri nuclear d’Ascó. 
El recolzament a aquesta moció 
entre moltes altres causes es deu 
per una banda, a que el Magat-
zem Temporal Centralitzat de 
Residus Radioactius d’Alta Ac-
tivitat emmagatzemarà residus 
d’alta activitat, incompatible 
amb un model energètic sosteni-
ble. A més, aquesta moció pretén 

recolzar la disconformitat dels 
veïns, així com dels governs su-
pramunicipals i regionals. 
Per unanimitat es van aprovar 
tres mocions, dues de les quals 
van estar presentades per ICV-
EUiA. Per una banda es va apro-
var la inclusió de clàusules so-
cials als projectes del FEOSL per 
l’ocupació i la sostenibilitat local 
del municipi, sempre i quan les 
clàusules del plec de contractació 
a realitzar ho permetin. Aques-
ta moció té la finalitat de que els 
nous Fons Zapatero ocupin a les 
persones més necessitades.

D’altre banda, es va donar recol-
zament a la moció a favor del Dia 
Internacional de la Dona Treba-
lladora, per tal de donar suport a 
la no discriminació per sexes i fo-
mentar la igualtat en les condi-
cions laborals entre diferents sexes. 
Per últim, es va presentar una mo-
ció d’urgència recolzant als treba-
lladors i treballadores d’una em-
presa municipal de l’Ejido que 
com a conseqüencia de la imputa-
ció per pressumpta corrupció del 
seu alcalde, van quedar en situació 
d’impagament de les nòmines de 
desembre i gener. ■

Ple Municipal 

L’ajuntament de Badia del Va-
llès inicia el Servei de tràmits 
Online “e-TRAM”. Es tracta 
d’una plataforma impulsada per 
l’Administració Oberta de Cata-
lunya (AOC), que permet realitzar 
diversos tràmits a través de la pàgi-
na web, d’una forma àgil i còmo-
de, sense necessitat de desplaçar-se 
a les dependències municipals.
Aquesta eina fa possible que des 
de qualsevol lloc i en qualse-
vol moment, el ciutadà pugui, 
per una banda, iniciar i forma-
litzar diverses gestions i tràmits 
municipals en nom seu o en re-
presentació d’un altre ciutadà; 
consultar l’estat i el contingut 
dels seus tràmits, identificant-se 

prèviament; així com també, re-
bre informació via correu elec-
trònic i avisos per SMS sobre la 

situació dels seus tràmits. El ciu-
tadà tindrà la facilitat de trami-
tar una instancia genèrica, agafar 

cita amb els càrrecs electes o tèc-
nics municipals, així com realit-
zar queixes i/o suggeriments. 
L’e-TRAM és un mòdul de ges-
tió municipal de sol·licituds i 
tràmits per Internet integrat la 
plataforma de l’AOC. 
Per tal d’iniciar qualsevol trà-
mit online, només cal que el 
ciutadà s’autentiqui, per tal de 
garantir que la validesa jurídica 
dels tràmits per Internet sigui 
la mateixa que els tràmits pre-
sencials. 
L’autenticació digital es pot 
realitzar a través de DNI elec-
trònic (es pot obtenir a qualse-
vol comissaria de la Policia Na-
cional), a través de Certificats 

digitals d’IdCAT (accedint a 
la pàgina web www.idcat.net i 
seguint les instruccions que allà 
s´indiquen), o bé a través de 
Registre de Cat365 (Per obte-
nir un usuari i una contrasen-
ya de la plataforma Cat365 és 
necessari omplir una instància 
genèrica i presentar-la a una 
oficina de la Generalitat de Ca-
talunya. Més informació a la 
mateixa web www.cat365.net).
Amb la certificació d´IdCAT o 
amb el DNI electrònic també es 
poden realitzar tràmits per Inter-
net amb altres administracions 
públiques, entre d´altres, la pre-
sentació de la declaració de la ren-
da davant l’Agència Tributària. ■

S’inicia el Servei de tràmits Online, e-TRAM



“En el judo y en la vida siempre hay que 
mirar adelante, hay que seguir luchando”

 ALICIA ALONSO, CAMPEONA DE JUDO DE ESPAÑA 2010

¿Cuando empezaste en el 
mundo del Judo? ¿Cuál fue tu 
detonante?
Pues la verdad que empecé un 
poco por casualidad. Mi herma-
no tenía un problema de movili-
dad, causado por una minusvalía 
y mis padres decidieron apun-
tarlo a defensa personal para que 
ganara en motricidad. Yo de pe-
queña siempre quería hacer lo que 
hiciera mi hermano, así es que al 
verle, yo también me quise apun-
tar. Cuando yo tenía 12 años me 
apuntaron a defensa personal y a 
partir de ese momento fue cuan-
do el entrenador vio que yo gana-
ba a todos los niños y decidieron 
que sería buena practicando Judo. 
Más tarde, a mi pesar, decidieron 
apuntarme a competiciones. En el 
primer campeonato quedé 3º en 
Cataluña. 

Si tuvieras que defender el 
Judo como práctica deportiva 
¿Qué es lo que resaltarías? 
La verdad es que es un deporte 
que se adapta a cualquier tipo de 
persona. El Judo lo pueden prac-
ticar desde los niños, ya que es 
un deporte muy aconsejable para 
desarrollar la psicomotricidad y 
la lateralidad, hasta las personas 
adultas. En general es un deporte 

muy apto para cualquier tipo de 
persona y no necesariamente hay 
que competir. Una persona de 
40 años podría practicar Judo, 
ya que este deporte tiene su lado 
más espiritual. No hay que ol-
vidar que el Judo es un deporte 
con raíces japonesas, en el que 
se puede trabajar más las Katas. 
Ésta es una parte más relaciona-
da con la meditación en movi-
miento que ayuda a aumentar el 
foco, el nivel de consciencia y la 
autodisciplina. 

¿Te esperabas tantos éxitos 
cuando empezaste en este 
mundo?
Para nada. Me apunté como he 
dicho anteriormente, por ha-
cer lo mismo que mi hermano. 
Siempre he tenido una com-
plexión fuerte. Ni mi familia 
ni yo imaginamos en absoluto 
que llegaría donde estoy. Nadie 
en mi familia ha destacado en 
el deporte, ellos me apuntaron 
para que practicara un depor-
te. Precisamente creo que eso es 
lo que más me ha ayudado, que 
nadie esperara nada. Ese es uno 
de los problemas que vengo ob-
servando cuando doy clases de 
Judo a los niños, que muchos 
padres apuntan a sus hijos para 

que compitan y olvidan que no 
todos pueden ser campeones. El 
objetivo debería ser muy distin-
to, pues el deporte bien entendi-
do nos ayuda a crecer y formar-
nos cómo personas de provecho.

Imagino que la guinda del 
pastel sería participar en las 
Olimpiadas..
Sin duda, para eso se lucha. Lo 
que pasa que no es fácil. Después 
de ganar el campeonato de Espa-
ña, entras en el Circuito Nacional 

y debes competir en el Circuito 
Europeo. En Europa tienes que 
quedar entre los 5 primeros y 
la verdad, es que en Europa hay 
mucho nivel: Francia, Bélgica, 
Alemania, Rusia que está subien-
do mucho... En España no pode-
mos subir mucho porque no hay 
patrocinadores como pasa en el 
mundo del fútbol o baloncesto. 
Para participar en las Olimpiadas 
debes figurar entre los 5 primeros 
clasificados de Europa durante el 
año previo a las Olimpiadas.

Compaginar el mundo del 
deporte de élite con el trabajo 
o los estudios debe de ser 
muy complicado...
España no es un país modelo 
donde la práctica deportiva de 
élite y los estudios universitarios 
se puedan combinar con facili-
dad, aunque hay ayudas y becas 
todavía estamos lejos de otro paí-
ses punteros. En Cataluña con-
cretamente, aún resulta más di-
fícil que en otras Comunidades 
Autónomas en cuanto a becas. 
La verdad que no se incentiva lo 
suficiente este deporte y resulta 
un gran esfuerzo poder estudiar 
y entrenar, sin tener que trabajar. 

Los deportistas de élite 
tienen una caducidad en el 
mundo competitivo. ¿Como te 
planteas la vida después del 
Judo? ¿Seguirás vinculada a 
este deporte?
A mí me encanta dar clases a 
los niños, es decir que creo que 
siempre seguiré vinculada a este 
deporte. Sí que es verdad que 
tienes que tener otra vida para-
lela, por eso estudio la carrera 
de Arquitectura. Una profesión 
que me ha gustado desde que 
era pequeña y que seguramente 
ejerceré en un futuro.

La contraportada

Alicia Alonso: Tengo 31 años. Nací en Barcelona. Empecé a practicar Judo en Badia del Vallés desde muy joven porque Badia tenía uno de los Clubs con más 
prestigio. Entreno una media de 4 horas diarias, doy clases de Judo a niños, trabajo en una empresa y me falta muy poquito para acabar Arquitectura. Soy la 
pequeña de dos hermanos. En mi familia no existe tradición deportista ¡Soy la única!




